
Geachte commissieleden,

Ik spreek hier vandaag als bewoner van Charlois en namens het bestuur van de 
bewonersvereniging Oud-Charlois. Een vereniging die al vanaf de jaren ’70 belangenbehartiger is 
van bewoners in onze buurt. 

Zoals u allemaal misschien nog wel beter weet dan een bewonersvereniging is die behartiging van 
groot belang. Daarom waren wij net als u erg geschrokken van de opkomst bij de 
gemeenteraadsverkiezingen. Met de opkomst was dramatisch. Met in Carnisse, Pendrecht, 
Tarwewijk, Zuidwijk, Oud-Charlois gemiddeld 23% opkomst. 

Vertrouwen terugwinnen
Gelukkig was iedereen het erover eens dat die lage vertrouwen onder Rotterdammers 
teruggewonnen moest worden. Goede stappen zet je volgens ons daarin door open en eerlijk te 
zijn, politieke beloftes waar te maken en te leveren aan Rotterdammers. 

Belofte
We voelden ons als Zuiderlingen extra gemotiveerd om dit actieplan te lezen, omdat dezelfde 
wethouder bij het invoeren van het betaald parkeren op Rotterdam-Zuid in het AD van 19-10-2022 
zei:
“Er is ruimte nodig. ,,We willen extra groen, meer speeltuinen, terrassen, plek voor deelscooters: 
dat neemt allemaal ruimte in. En door betaald parkeren in te voeren, valt ruimte open om andere 
dingen mee te doen.”

Actieplan = leveren
Vandaag is het zover. U bespreekt het ‘Actieplan Groenagenda 2023-2026’. Daarin verwachten wij 
te lezen:

- Wát er gaat gebeuren
- Wanneer ergens aan begonnen wordt en 
- Wanneer dat klaar is. Wat er wél en wat er niet gedaan wordt. 

Rotterdam-Zuid in het actieplan
Rotterdam-Zuid wordt welgeteld 1x genoemd. Geen woord over de wijken waar betaald parkeren 
wordt ingevoerd. Zuidwijk, Pendrecht, Oud-IJsselmonde etc. staan er 0x in. Daarnaast gaat de 
gemeente aan de slag op twee pleinen op Zuid. Een ervan is het Slotboomplein dat 9 jaar geleden 
al bedacht was en inmiddels al uitgevoerd wordt. Hopelijk is die doorlooptijd niet symbolisch voor 
de snelheid van dit actieplan. 

Dan hebben wij de volgende inhoudelijke punten bij de hoofdstukken.

Groen in wijken en pleinen
Grote stadsprojecten, zoals een Nelson Mandelapark en Rijnhavenpark zijn mooie cadeau’s voor de 
stad, maar dat duurt nog minimaal 10 jaar voordat dat er is. Wij zouden de commissie mee willen 
geven om prioriteit te maken van pleinen waar mensen geen snelle toegang hebben tot groter 
groen, zoals een groot groen plein, park of rivier. Donderdag was ik bij m’n achterneef op bezoek 
in Bloemhof. Kijk bijv. eens naar de Walravenstraat of de 1e Kiefhoekstraat in Bloemhof. Grote 
stenen vlaktes waar op warme dagen geen kip aanwezig is. Maak daar prioriteit van. Dat is het 
laaghangende fruit. 

Daarnaast hebben bewoners in Oud-Charlois de afgelopen 10 jaar geparticipeerd over een aanpak 
van het Nachtegaalplein. Daar is een plan uitgekomen en dat is opgenomen in het Wijkakkoord 
Oud-Charlois. Omarmt door het college, maar geen letter over terug te vinden in dit actieplan. Hoe 
kan dat vragen deelnemende bewoners zich af? 



Groene routes langs het water
Wij lezen niets over de singels op Rotterdam Zuid. Zijn de singels als de Boergoensevliet, 
Urkersingel, Hillevliet etc. al opgenomen in het singelplan van de stad? Wij steunen in Oud-Charlois 
de Stichting aan de Vliet. Een groep actieve en kundige bewoners die na jaren werken samen met 
ambtenaren een visie voor de Boergoensevliet hebben gemaakt. Deze wordt ook volledig 
ondersteunt door de wijkraad in het wijkactieplan en is omarmt door het college, maar in de 
Groenagenda lezen wij niets terug over wat wel en niet gedaan wordt de komende jaren. De 
stichting probeert al 15 jaar deze visie in de praktijk te krijgen, maar moeten genoegen nemen 
met kleine ingrepen. De verblijfskwaliteit van de singels is een stuk lager dan een Westersingel, 
Heemraadssingel of Crooswijksesingel. Trek dat gelijk en investeer daarin.

Verbetering van bestaande parken
Het Zuiderpark bestaat uit grote groene vlaktes met weinig verblijfskwaliteit ten opzichte van 
parken op de noordoever. Tijdens de warme dagen waren er ook weinig mensen in het park te 
vinden. Ook ontbreekt de ontwikkeling van Zuiderpark-west in dit stuk. Buurtbewoners komen 
braaf opdraven bij participatie momenten, maar er staat geen woord over in dit actieplan.
Wij zouden de commissie willen vragen om in deze Groenagenda op te nemen om het proces op te 
starten hoe we de komende jaren, desnoods stukje voor stukje meer kwaliteit kunnen geven aan 
het Zuiderpark.

Particulieren
De gemeente steekt veel geld in het groen. Maar particulieren kunnen ook wat doen. 
Huisjesmelkers en andere eigenaren verstenen tuinen aan de lopende band. Kijk bijvoorbeeld eens 
naar het hoekhuis op de Kromme Zandweg. De entree van Rotterdam en Charlois. Een van de 
oudste wegen op Zuid. Daar is de hele tuin leeggehaald en verfraaid met een betonnen slab van 
120m2 om auto’s te parkeren. Voorkom dit en herintroduceer bijvoorbeeld weer een 
kapvergunning.

Kortom
Er valt nogal wat af te dingen op de term ‘actieplan’ en politieke beloftes. Dingen roepen en 
beloven in de gemeenteraad, de krant en op bewonersbijeenkomsten schept verwachtingen. 
Betaald parkeren in ruil voor een groenaanpak? Als wij als bewonersvereniging met mensen in 
gesprek gaan dan wordt er gelachen. Mensen geloven gewoon geen woord meer. Hoe bouw je 
vertrouwen op na die verkiezingsuitslag? Niet zo. Dan haken mensen af. Maak serieus werk de 
kracht in de wijk en zorg dat we de investeringen eerlijk verdelen.


